
Landsbysamvirket 
- i Skanderborg Kommune 

Referat af  Møde nr. 39 i Landsbyssamvirket 
Torsdag den 25.nov.2010 kl.17 i Borgernes Hus, Veng 

Deltagere: Helle Hagen Blæsbjerg, Orla Jegstrup, Egil Jørgensen, Jørgen Walter Petersen og Hans Gravs-
holt. Afbud fra Lars Andersen og Arne Nørskov. 
1. Godkendelse af referat fra møde nr. 38: Godkendt.  

2. Meddelelser: Helle og Orla havde 16.nov. deltaget i 1.møde om microvirksomheder sammen med  
Plan og Erhverv. Der blev bl.a. drøftet overgrænse for beskæftigede. Det var nok 10 - 15 personer.    
Orla havde modtaget mødeindkaldelse fra Miljø og Teknik vedr. oprensning m.m. ved Kollens Mølle.  
Egil havde på kommunens hjemmeside fundet oplysninger om: Lokalplan 1043 – Virring Syd, Spilde-
vandsplan for det åbne land, Affaldsplan, hvor der var mange indsigelser, og Kollektiv trafik - Teletaxa. 

3. Landsbysamvirkets projekt 2010:  
a. Evaluering af de 7 møder: Det var opfattelsen, at møderne havde gjort Landsbysamvirket mere 

kendt. Mange havde ingen fornemmelse af, hvad det kunne anvendes til, og hvad der ikke kunne. 
Deltagelsen kunne ønskes større i Låsby og i Hylke. I Låsby var der tilsyneladende ikke megen kon-
takt med omegnens landsbyer. I Hylke ville det måske bedre, hvis Virring var valgt som mødested.  

b. Opfølgning på mail fra  Alken: På mødet i Ry havde Karin Fosdal et indlæg. Efterfølgende har hun 
sendt en mail. Her efterspørger hun bl.a oplysninger  om eksempler, hvor man har foretaget reparati-
on m.m. af forsamlings- og medborgerhuse. Helle vil orientere hende om det. Landdistrikspuljen kan 
ikke give tilskud til noget sådant. Noget tilsvarende gælder om bevarelse af lokal købmand eller 
Brugs. Måske er det muligt at etablere en netværksforbindelse med landsbyer i samme situation. 

4. ’Regnskab’ for landdistriktspuljen i Skanderborg Kommune:  Helle omdelte en oversigt over, 
hvem det havde modtaget tilskud i 2009 og 2010. Der var overført godt 100.000 kr. fra 2009 til 2010 
og knap 100.000 kr. fra 2010  til 2011. Altså er hele beløbet for 2010 brugt.   

5.  Hvem er Landsbysamvirket efter generalforsamlingen?: På valg er Helle, Egil og Arne. Helle 
meddelte, at hun ikke ønskede at fortsætte, da hun mener, der skal nye kræfter til. Der blev drøftet flere 
”kandidater” og Egil og Orla undersøger, om de er villig til at modtage valg.  

6. Møder frem til generalforsamling incl. generalforsamling: Dato for de næste møder blev fastsat til 
d.6.jan. og 3.febr. på rådhuset kl.19, og generalforsamlingen blev fastsat til d.24.febr. i Veng kl.19.     

7.  Økonomi: Arne havde fremsendt regnskab for 2010 (posteringsliste til 22.nov.). Det blev vedtaget, at 
han til næste møde har et 2010-regnskab for hhv. Landsbysamvirket og Projekt 2010.  

8. Hvad skal hjemmesiden opdateres med på baggrund af mødet: Der er tilsyneladendende ikke man-
ge, der søger oplysninger på www.landsbysamvirket.dk. Forklaringen er måske, at den trænger til en 
ajourføring, så den kommet til at indeholde flere nyheder. Især kalenderen er næsten tom, og ved lands-
byerne på forsiden er oplysningerne ved mange af de enkelte landsbyer meget begrænsede og de bliver 
ikke ajourført. Det blev drøftet, om den bør være mere interaktiv, men der var usikkerhed, om hvad det 
ville koste, og om det ville hjælpe. Orla undersøger muligheder og pris til næste møde. Referatet af be-
styrelsesmødet skal på, når det er godkendt.    

9. Eventuelt: Intet. Deltagerne til kommunens dialogmøde om landsbyerne var også begyndt at komme.   

Ref. Hans Gravsholt 
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